

Workshop Aggression: Social and Media Dimensions of Aggression

- Deutsche Fassung siehe unten -

Dear colleagues,

You are cordially invited to the Workshop Aggression, which takes place from Thursday, 20th November to Saturday, 22nd November 2014 at the Technische Universität Berlin, Germany. The Workshop is supported by the German Research Foundation (Deutsche Forschungsgemeinschaft, DFG) and the conference language will be English.

You are invited to present and discuss own recent research in the area of aggression. In the heart of the discussions we focus on the theme "Social and Media Dimensions of Aggression". Contributions on this focus theme may include (but are not limited to) intergroup aggression, aggression und social trust, bystanders of aggression, media violence, cyberbullying or the adoption of research findings on aggression in public media. Further, contributions from other fields of aggression research as well as applied research on prevention and intervention concerning aggression are also welcome. Conference formats include oral presentations, symposia as well as poster presentations in English language. As an exception also presentations in German are possible. Please submit your abstracts until 15 September 2014 (new deadline).

I am pleased that the following speakers confirmed to hold keynote talks:

- Dr. Gianluca Gini (University of Padua): Non-Aggressive Bystanding Behavior in School Bullying: Individual and Contextual Correlates
- Dr. Petra Gradinger (FH Oberösterreich, Linz): Risk Factors and Prevention of Cyberbullying (Working title)
- Jun. Prof. Dr. Tobias Rothmund (University of Koblenz-Landau): The Violent Video Games Debate – Media Effects Research and Its Public Understanding

Main aim of the Workshop Aggression is the discussion of recent research findings on the topic of aggression. We consider theoretical, methodological and empirical papers and hope to contribute to an international exchange of researchers. The workshop is dedicated to the scientific exchange between researchers from different disciplines, including Psychology, Sociology, Political Sciences and other Social and Behavioral sciences.

I am looking forward to seeing you in November 2014 in Berlin.

[Dr. Jan Pfetsch](#)

Contact: jan.pfetsch@tu-berlin.de

http://www.paedpsy.tu-berlin.de/menue/workshop_aggression_2014/parameter/en/

Workshop Aggression: Soziale und mediale Dimensionen der Aggression

- English Version see above -

Liebe Kolleginnen und Kollegen,

ich darf Sie auf den Workshop Aggression aufmerksam machen, der von Donnerstag, 20. November bis Samstag, 22. November 2014 an der Technische Universität Berlin stattfindet.

Sie sind herzlich eingeladen, eigene Beiträge zu aktuellen Forschungsarbeiten zum Thema Aggression im Rahmen des Workshops zu präsentieren und zu diskutieren. Im Mittelpunkt der Diskussionen steht dabei das Schwerpunktthema **Soziale und mediale Dimensionen der Aggression**. Beiträge zu diesem Thema können die gesamte Breite von Intergruppenaggression, Aggression und soziales Vertrauen, Bystander von Aggression, Mediengewalt und Cyberbullying bis hin zur Rezeption von Befunden der Aggressionsforschung in der Öffentlichkeit umfassen. Darüber sind auch Beiträge aus allen anderen Bereichen der Aggressionsforschung, auch zur anwendungsorientierten Prävention und Intervention von Aggression willkommen. Angemeldet werden können sowohl Vorträge, Symposien als auch Poster in englischer Sprache. In Ausnahmefällen besteht auch die Möglichkeit, Beiträge in deutscher Sprache einzureichen. Bitte reichen Sie Ihre Beiträge ein bis zum 15.09.2014 (neue Abgabefrist).

Ganz besonders freue ich mich, dass der Workshop durch die Deutsche Forschungsgemeinschaft unterstützt wird und folgende Personen Keynotes halten werden:

- Dr. Gianluca Gini (University of Padua): Non-Aggressive Bystanding Behavior in School Bullying: Individual and Contextual Correlates
- Dr. Petra Grading (FH Oberösterreich, Linz): Risk Factors and Prevention of Cyberbullying (Arbeitstitel)
- Jun. Prof. Dr. Tobias Rothmund (Universität Koblenz-Landau): The Violent Video Games Debate – Media Effects Research and Its Public Understanding

Das Hauptziel des Workshop Aggression ist die Diskussion aktueller Befunde der Aggressionsforschung im intensiven theoretischen, forschungsmethodischen und empirischen Austausch zwischen deutschsprachigen und internationalen Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftlern. Der Workshop bietet die Möglichkeit des interdisziplinären Austausches unterschiedlicher Disziplinen (Psychologie, Soziologie, Politikwissenschaften und weiterer Sozial- und Verhaltenswissenschaften).

Ich freue mich darauf, Sie im November 2014 in Berlin begrüßen zu können.

[Dr. Jan Pfetsch](#)

Kontakt: jan.pfetsch@tu-berlin.de

http://www.paedpsy.tu-berlin.de/menue/workshop_aggression_2014/